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Mariliis Vest

Kaiu valla volikogu 
selle aasta esimesel 
istungil vajas teiste 
teemade kõrval otsus-
tamist haldusreformi 
eelnõu. Vastus tuli 
anda Kehtnale, Rapla-
le ning Kohilale.

Laual oli kaks eelnõu, millest 
esimene käsitles kõigile kol-
mele ühinemisläbirääkimiste 
ettepaneku tegijale – Kohilale, 
Raplale ja Kehtnale, jah-üt-
lemist. Kaiu vallavolikogu 
esimehe Sulev Viironi sõnul 
oli aga eelnõule laekunud 
vallavalitsuse arvamus, mil-
les tehti ettepanek Kehtnaga 
läbirääkimiste alustamisest 
keelduda. Vastavalt sellele oli 
laual ka teine eelnõu, millega 
oleks Kehtnale läbirääkimiste 
osas ei öeldud.

Üheksaliikmelisest voliko-
gust oli hääletamise hetkel ko-
hal kuus liiget, kes otsustasid 
ühehäälselt, et võetakse vastu 
kõik ühinemisläbirääkimiste 

ettepanekud. Sellega langes 
teine eelnõu menetlusest 
välja. 

„Volikogu leidis pärast 
lühikest arutelu, et peaksime 
ikkagi kõigiga läbi rääki-
ma. Oleme haldusreformi 
teemat arutanud peaaegu igal 
volikogu istungil viimase 
poole aasta jooksul, seega ei 
vajanud me otsuse tegemisel 
enam pikka mõtlemisaega,“ 
selgitas Viiron.

Volikogu esimehe sõnul on 
paljud Kaiu valla elanikud 
avaldanud arvamust, et Kaiu 
vald peaks ikkagi jätkama 
Rapla maakonnas ja liituma 
Raplamaa valdadega. Seetõttu 
oodatakse ära, millised on 
ettepanekute tegijate ja liitu-
misprotsessis osalevate valda-
de arvamused ja otsused.

Viironi sõnul on Kaiu vald 
läbirääkimistele minnes sead-
nud esmaseks tingimuseks 
selle, et kohapeal (Kaiu val-
las) ei jää elu toppama, vaid 
areneb. „Loomulikult oleme 
mõelnud tulevikule,“ lisas 
ta. Kindlaid eelistusi kolme 
ettepaneku teinud valla osas 
ei ole ning Viiron kinnitas, et 
praegu võetakse kõiki pooli 
võrdsena.

Kaiu vastas 
kõigile kolmele 
ettepanekule 
jaatavalt

Siim Jõgis

Juuru vallavolikogu otsustas 
neljapäeval, 28. jaanuaril toi-
munud istungil, et vastatak-
se jaatavalt kõigile kolmele 
ettepanekule ühinemislä-
birääkimiste alustamiseks 
seoses haldusreformiga. Need 
ettepanekud tulid kolmelt 
Juuru naabrilt Rapla, Kohila 
ja Kehtna vallalt. 

Vastavasisulise teate saatis 
Juuru nimetatud valdadele 
esmaspäeval. Juuru vallavo-
likogu esimees Sirje Endre 
ütles, et esialgu istutakse 
iga ettepaneku teinud val-
laga eraldi laua taha ning 
arutatakse läbi ühised või-
malused. “Oma eelistusi me 
praegu välja ei ütle,” sõnas 
ta. Esialgu on esimehe sõnul 
plaan ettepanekud ära kuu-
lata ning siis need volikogus 
ja oma kogukonnaga läbi 
arutada. “Juuru valla esindus 
on saanud volikogult volituse 
kuulata esialgu ainult ära, 
mida üks või teine vald meile 
nendel kohtumistel pakub ja 

mis on nende ootused,” ütles 
Endre. 

Läbirääkimisteks on Juu-
ru vald kokku pannud oma 
esinduse, kuhu kuulub kolm 
volikogu ning kaks vallava-
litsuse liiget. Endre sõnul 
ei ole oodata, et läbirääki-
mised saaksid alguse juba 
veebruaris. Pigem on need 
plaanitud märtsi esimesse 
poolde. Kolmele vallale saa-
detud kirjas on märgitud, et 
Juuru vallavolikogu tahe on 
igal võimalikul moel kaasa ai-
data, et valitsuse kavandatav 
haldusreform ei tooks kaasa 
võõrandumise süvenemist 
maal ja maapiirkondade tüh-
jaksrännet, vaid viiks Eesti 
elu edasi. 

“Kindlasti peame mõistli-
kuks saada teie kui meie hea 
naabriga kokku, et rääkida 
ühistest võimalustest ja ka 
probleemidest haldusreformi 
teemal. On väga oluline, et 
vajalikud teenused püsiksid 
inimestele lähedal ja oleksid 
oma sisult abistavad ja inim-
väärsed,” on dokumendis 
kirjas.

Juuru alustab läbirääkimisi 
kolme vallaga

Siim Jõgis

Järvakandi vallavolikogu aru-
tab tänasel istungil haldusrefor-
miga seotud küsimusi. 

Volikogu aseesimees Katrin 
Anto ütles, et lõplikke otsuseid 
selle kohta oodata ei ole, kellega 
on Järvakandi valmis läbirää-
kimisi alustama. Õhus on mitu 
varianti, sest oma ettepaneku 
on Järvakandi saanud näiteks 
Raplalt. Ise tehti detsembri lõ-
pus ettepanek Kehtna, Raikküla 
ja Käru vallale. Senine volikogu 
esimees Marko Matson ütles, et 
see on Järvakandi jaoks praegu 
kõige elujõulisem plaan ning 
nende ettepanekule oodatakse 
vastuseid. Samas ütles Mat-
son, et haldusreformi käigus ei 
pea praegused valdade piirid 
tingimata alles jääma ning 
liitumised võivad toimuda ka 
külade või piirkondade kaupa. 

Kõik volikogu liikmed siiski 
ei ole nõus alustama läbirää-
kimisi Kehtna, Raikküla ja 
Käruga. Enno Alliksaar lubas 
kolmapäevasel koosolekul sisse 
anda protesti, kuid möönis, 
et volikogu ei pruugi tema 
seisukohtadega kaasa tulla. 
Alliksaare hinnangul peaks Jär-
vakandi liitumisläbirääkimiste 
pidamiseks vaatama pigem 
Vändra poole. Ühe argumen-
dina tõi ta välja selle, et seal 
on kolm tööstusalevit, millest 
Järvakandile võiks kasu olla.

Alliksaar rääkis, et amet-
likku ettepanekut Järvakandi 
Vändralt saanud ei ole, kuid 
tema teada on sealtpoolt märku 
antud, et uks on lahti. Marko 
Matson arvas siiski, et tema 
hinnangul ei ole see reaalne 
plaan. “Minu jaoks ei ole ühi-
nemine Vändraga enam teema,” 
ütles Matson.

Katri Reinsalu

Haldusreform ja valdadevahe-
lised ettepanekud ühinemislä-
birääkimiste alustamiseks on 
muutumas aina aktuaalsemaks. 
Maakonna kuumim pruut on 
kahtlemata Käru vald, sest täna-
se seisuga on Kärule maakonnas 
tehtud kolm ettepanekut ja üks 
väljastpoolt. 

Käruga soovivad ühineda nii 
Rapla, Kehtna kui ka Järvakandi 
vald. Eelmisel vallavolikogu 
istungil veel otsuseid langeta-
ma ei hakatud. „28. jaanuari 
Käru vallavolikogu istungil said 
volinikud ülevaate maakonna 
haldusterritoriaalse reformi het-
keseisust,“ vahendas volikogu 
esimees Paul Sepp. Ta lisas, et 
teoreetiliselt on kõik variandid 
võimalikud.

Päev pärast volikogu istungit 
lisandus lauale veel Türi valla 
ettepanek alustada ühinemiskõ-
nelusi. Vastused laual olevatele 
ettepanekutele antakse veebrua-
rikuu volikogu istungil, ütles 
Sepp.

Käru vald on 
kuumim pruut

Järvakandi arutab 
haldusreformi 
teemat täna

Vivika Veski

Kohila vallavolikogu 
lükkas tagasi Rapla 
vallavolikogu kutse 
alustada ühinemis-
läbirääkimisi. Kohila 
hinnangul sattuks 
suurvallas ohtu 
Kohila gümnaasiumi, 
kuid ka tervisekesku-
se tulevik.

Rapla vald tegi novembris 
seitsmele Raplamaa vallale 
ettepaneku alustada ühine-
misläbirääkimisi, et moo-
dustada senise kaheksa valla 
asemel üks suur. Raplamaalt 
jäid kutsest ilma vaid Märja-
maa ja Vigala.

Kohila volikogu arutas 
ettepanekut eelmisel nädalal 
peetud istungil. 15 volikogu 
liiget pooldas Rapla ettepa-
nekust keeldumist, vastu olid 
kaks ja üks jäi erapooletuks.

Kohila vald ise tegi eelmise 
aasta mais ettepaneku Juuru 
ja Kaiu vallale alustada ühi-
nemisläbirääkimisi. Juuru ja 
Kaiu on nüüdseks läbirääki-
misettepanekule jah öelnud. 

Kohila vallavolikogu esi-
mees Jüri Vallsalu tõi ka 

välja, et Kohila vallal otsest 
vajadust kellegagi liituda 
pole, kuna valitsus on keh-
testanud vallaelanike arvu 
alampiiriks 5000, Kohila 
vallas on praegu ligi 6900 
elanikku.

„Meie valla üks moti-
vaatoritest liitumiseks on 
gümnaasiumi säilimise kind-
lustamine. Juuru ja Kaiu 
vallaga liitumisest võiks olla 
meie gümnaasiumi säilimi-
sele tuge, Raplaga liitumine 
seaks aga gümnaasiumi tu-
leviku suure kahtluse alla. 
Sarnast motivatsiooni võiks 
välja tuua ka näiteks Kohila 
tervisekeskuse arendamise 
puhul. See tähendab, et nii 
mõnegi teenuse pakkumises 
oleme Raplaga võistlejad, 
Juuruga ja Kaiuga mitte,” 
avas Vallsalu otsustamise 
tagamaid.

Kohila vallavolikogu eel-
arvekomisjoni esimees Allar 
Haljasorg ütles, et komisjoni 
enamus toetas seisukohta, et 
Kohila ei alusta Rapla vallaga 
konsultatsioone, vaid üks 
liige toetas läbirääkimiste 
alustamist.

Kohila vallavanem Heiki 
Hepner lisas, et kui Kohila 
oleks pidanud läbirääkimisi 
Raplaga otstarbekaks, oleksid 
nad sellekohase ettepaneku 
Raplale teinud juba siis, kui 

tegid Juurule ja Kaiule. 
„Pidasime nõu ja leidsime, 

et meie jaoks on strateegi-
liselt õige valik Juuru ja 
Kaiu ja ei ole mõtet niisama 
pidada läbirääkimisi, kui 
juba teame, et me ei võta neid 
tõsiselt,” sõnas Hepner.

Volikogu liige Margus 
Miller tõi aga vastuväiteks, 
et nad ei otsusta praegu, kas 
liituda Raplaga, vaid kas 
asuda läbirääkimistesse. Ta 
kinnitas, et praeguse info 
põhjal arvab ta ka ise, et on 
mõistlik Raplaga pigem mitte 
liituda.

„Aga ma ei arva ka, et 
teadaoleva info põhjal Juu-
ruga liitumine oleks väga hea 
mõte, aga sellelegi vaatamata 
hääletasin selle poolt, sest 
arvan, et on mõistlik analüü-
sida neid võimalusi, et teha 
pärast teadlik otsus kogutud 
info põhjal,” rääkis Miller. 

„Sellepärast arvan ka, et 
võiks läbirääkimiste ettepa-
nekule öelda jah, et koguda 
ühise laua taga andmeid ja 
tulla tagasi kuu-kahe-kolme 
pärast, kui info on olemas ja 
saame teha teadliku otsuse. 
Mitte et saaksime teha Ko-
hila vallale ühe läbi aegade 
kõige olulisema otsuse selle 
põhjal, mis meile praegu 
tundub. Olen keeldumise 
eelnõu vastu.”

Kohila näeb Rapla vallaga 
ühinemises pidurit


